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Pensionärsrådet 

 

 

Tid 
Torsdagen den 4 april kl. 13 – 15.30  

Plats 
Sammanträdesrum Magistern, Storgatan 35B 

Omfattning 
§§ 1 – 8 

Beslutande 
Johan Persson (S)  Kommunstyrelsen 
Lasse Johansson (S)  Kultur- och fritidsnämnden 
Maria Persson Engman (V)  Omsorgsnämnden 
Leila Ben Larbi (V)  Samhällsbyggnadsnämnden 
Peter Akinder (S)  Samhällsbyggnadsnämnden 
Michael Ländin (S)  Omsorgsnämnden 
Britt Holgert   PRO Kalmar 
Lene Polteg   SPF Kalmar  
Yvonne Klintheim  SPF Kalmar 
Gunilla Engström  Demensföreningen Kalmar  
Olle Persson   SPF Lindsdal 
Gunnar Krondahl  RPG 
Anita Falkestad  SKPF 
Tomas Nygren  PRO Graniten 

Ersättare 
Kerstin Jeppsson  SPF Södermöre 
Agneta Lindeberg  SKPF 
Ove Andersson  PRO Kalmar 

Övriga 
Patrik Glasberg  Omsorgsförvaltningen 
Carl-Henrik Sölvinger  Kommunledningskontoret 
Stina Nordström  Kommunledningskontoret 

Sekreterare 
 
 
 
Stina Nordström 
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§ 1 

Inledning 
Johan Persson inledde mötet och hälsade alla välkomna.  

§ 2 

Val av justerare 
Olle Persson valdes att justera dagens protokoll tillsammans med ordförande.  

§ 3 

Föregående protokoll 
En fråga ställdes om hur följande frågor från förra sammanträdet har tagits om 

hand: 

• Dålig brandsäkerhet i hemmet för äldre. Johan Persson hänvisade 

till Patrik Glasbergs kommande information på sammanträdet.  

• Föreningslokaler – tillgång, bokning och hyreskostnad. Lasse 

Johansson informerade om att lokalbokarna fått i uppdrag att se över 

möjligheten att kunna boka lokaler med längre framförhållning. 

Utgångspunkten är att kommunens lokaler ska kunna hyras av 

föreningar när de inte används av kommunens verksamheter. Samtliga 

synpunkter som inkommit gällande tillgången på lokaler och bokning 

av dessa, liksom hyresnivån, kommer tas med i översynen. Har gärna 

kontakt med pensionärsorganisationerna för att få ta del av deras egen 

inventering av hur lokaltillgången ser ut. En målsättning är att redovisa 

uppdraget vid Pensionärsrådets möte den 21 maj.   

• Halkskydd för pensionärer. Michel Ländin berättade att halkskydd 

har delats ut i omgångar under årens lopp. Den senaste gången delades 

ett stort antal ut som rimligen borde kunna användas fortfarande. 

Halkskydd ingår i välkomstpaketet till dem som ansöker om hemtjänst. 

Till syvende och sist är det en budgetfråga.  

• Förlängd tid att passera övergångsställen vid trafikljus. Peter 

Akinder tog med sig frågan angående möjlighet att förlänga tiden i 

samband med dåligt väglag.  

§ 5 

Information om omsorgsförvaltningens verksamhetsplan och 
aktiviteter 2024 
Patrik Glasberg inledde med att nämna att verksamheten fungerat väl under it-

angreppet tack vare väl upparbetade rutiner. En märkbar förbättring har också 

gjorts inom hemtjänsten under 2023. Kalmar placerar sig på plats 21 av landets 

290 kommuner. Kommunen deltar i flera olika nationella mätningar för att 

utveckla och förbättra verksamheten.  
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Satsningen på ”Tillsammans-paketet” kommer fortsätta under 2024. Innebär 

att öka bemanningen på vård- och omsorgsboenden, stärka det nära 

ledarskapet och fler sjuksköterskor i den kommunala primärvården. 

Det nya korttidsboendet Villa Linné öppnade 2023. Ytterligare platser 

tillkommer under 2024. Samverkan sker med Region Kalmar län för att 

förstärka den medicinska kompetensen.  

Utmaningar under 2024: 

• Den demografiska utvecklingen. Befolkningen ökar mest i de äldre 

åldersgrupperna. Behöver arbeta mer hälsofrämjande och förebyggande 

för att kunna skjuta upp vårdbehovet.  

• Nära vård och omsorg. Kräver samarbete mellan kommun, region, 

myndigheter, fristående aktörer och civilsamhälle.  

• Ökad beredskap för kris och särskild händelse. Viktigt med 

kontinuitetshantering för att kunna upprätthålla verksamheten i 

händelse av störningar som till exempel brist på el, klimatförändringar 

och krig i vår närhet.  

• Kompetensförsörjning. Fler behöver jobba mer och längre. Tittar på 

om medarbetare kan göra vissa arbetsuppgifter och därmed arbeta 

längre, erbjuda en flexibilitet som arbetsgivare för att locka nya 

medarbetare.  

Sedan förra året är det lagkrav på en fast omsorgskontakt inom hemtjänsten 

för att kvalitetssäkra och individanpassa tjänsterna och skapa en trygg 

samordning. Kommunen har utvidgat kravet och erbjuder även en fast 

omsorgskontakt till vård- och omsorgsboenden.   

Under 2023 bildades den nya enheten för förebyggande och hälsofrämjande 

arbete inom omsorgsförvaltningen. Syftar till att stärka den fysiska, psykiska 

och sociala hälsan. Fokuserar bland annat på den ofrivilliga ensamheten bland 

äldre genom att erbjuda uppsökande hälsosamtal. Vid dessa besök i hemmet 

gås boendesituationen igenom, till exempel brandskydd. Ett förslag lämnades 

om att omsorgen bör fortsätta arbeta uppsökande tillsammans med 

distriktssköterskor. 

Samarbete med Friskis och Svettis för att erbjuda gratis träning för personer 

över 79 år. Stort deltagande och många väljer att fortsätta träna i någon form 

efter tio veckor. Önskemål lämnades om att starta upp träning i Lindsdal, 

utöver centrala Kalmar. Patrik Glasberg tog med sig frågan till Friskis och 

Svettis.   

Socialt innehåll är prioriterat på vård- och omsorgsboende. Drygt 100 

ungdomar erbjuder samtal, promenader och liknande. Brukarråd finns för att 

inhämta önskemål om aktiviteter.  
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Kalmar blev årets e-hälsokommun under 2023. Digital omställning och 

utveckling av välfärdsteknik fortsätter under 2024. Fokus på att garantera en 

äldreomsorg där digitala lösningar aktivt bidrar till ökad självständighet, 

trygghet och säkerhet för alla äldre i kommunen.  

En nyhet sedan februari 2024 är att alla omsorgstagare som skrivs ut från 

sjukhuset möts upp i hemmet för ett besök på 1-3 timmar. För att göra 

hemgången trygg, handla, organisera bostaden eller liknande. Av uppföljningen 

framgår att 27 av 28 var mycket nöjda med insatsen (en önskade mer hjälp 

under dagen). 

En fråga ställdes om prisnivåerna under 2024. Patrik Glasberg svarade att en 

uppräkning görs varje år utifrån KPI. En fråga ställdes om möjligheten att 

beställa matdistribution även om man inte har hemtjänst. Det är möjligt, 

kontakt tas med biståndshandläggare.  

§ 6 

Information om nytt vård- och omsorgsboende i Lindsdal 
Upphandlingen av ett nytt vård- och omsorgsboende är avslutad. Lokalerna 

ska vara klara i december 2026 och rymma 60 lägenheter, träffpunkt med mera. 

Kommunen hyr lokalen av ett privat fastighetsbolag.  

Frågor ställdes om det kommer finnas plats för pensionärsorganisationerna att 

ha kontorsutrymmen i de nya lokalerna, och vad de nuvarande lokalerna 

kommer att användas till. Patrik Glasberg hade ingen närmare information om 

detta.  

§ 7 

Information om landsbygdsnämnden och landsbygdsenhetens 
verksamhet 
Verksamhetschefen Carl-Henrik Sölvinger berättade om den nya verksamheten 
som bildades under 2023 i samband med att Södermöre kommundelsnämnd 
lades ned. Den nya nämnden ansvarar för landsbygdsutveckling i hela 
kommunen.  
 
Precis som Södermöre kommundelsnämnd har landsbygdsnämnden ett 
demokratiuppdrag och ska föra dialoger med medborgarna på landsbygden. 
Dialoger har hållits med både föreningar och seniorer. Fokus under 2024 är 
samverkan.  
 
Bygdepengen är ett ekonomiskt stöd till föreningar för lokal utveckling av en 
ort, by eller stadsdel. Kommunen har hittills beviljat medel (total 10 miljoner) 
till ca 30 – 40 föreningar och ett 70-tal projekt. År 2024 finns 1 miljon att 
ansöka om, max 150 000 kr per projekt.  
 
Medborgarbudget vänder sig till skillnad från bygdepengen till enskilda 
invånare. Personer från 10 år och uppåt kan lämna förslag på aktiviteter, 
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arrangemang eller fysiska förbättringar. Efter omröstning kan ett eller flera 
förslag vinna. Process pågår i Vassmolösa, tidigare har det genomförts i 
Tvärskog.  
 
Kommunen samarbetar med handlarna i Läckeby, Rockneby, Påryd och 
Halltorp kring servicepunkter. Där går det att låna micro, dator, skrivare, ta del 
av kommunal information med mera.  
 
Hemsändning är ett annat samarbete som erbjuds i Rockneby, Läckeby, 
Trekanten och Påryd. För den som bor på landsbygden och har svårt att ta sig 
till affären erbjuds kostnadsfri hemkörning av varor en gång/vecka utan 
biståndsbedömning. Det har konstaterats att antalet leveranser varierar stort 
mellan de olika butikerna, liksom medelvärdet per handlingskasse. 
Marknadsföringen behöver bli bättre för att nå ut till fler intresserade.  
 
Andra aktiviteter under året som nämndes var att utse årets landsbygdsföretag, 
årets landsbygdspris och årets by.  

§ 8 

Aktuella frågor inom Kalmar kommun 
Johan Persson inledde med att berätta om arbetet med att återställa it-systemen 
efter angreppet vilket har varit kostsamt och tidskrävande. Högsta prioritet har 
varit att få i gång de system som är kritiska för liv och hälsa. Nu återstår att 
starta upp en mängd administrativa system.  
 
Inom kort väcks åtal mot personer misstänkta för skjutningarna i Kalmar 
under 2022 – 2023 med koppling till narkotikahandel och organiserad 
brottslighet. Polisen i Kalmar förtjänar beröm för sitt arbete. 
 
Kommunens årsredovisning för 2023 visar på ett överskott på 1,1 miljard kr 
(89 miljoner i överskott om Kifab-affären räknas bort).  
 
Fortsatta satsningar under året kommer göras på civil beredskap. 
Pensionärsföreningarna uppmanades att anmäla sig till de kurser om 
hemberedskap som arrangeras, eller bjuda in studieförbund till årsmöten och 
liknande.  
 
Planer finns på en luftvärnsutbildning i Kalmar då fler utbildningsplatser 
behövs i Sverige. Samtal förs även med Försvarsmakten om korridoren 
Halmstad – Kalmar som i samband med NATO-medlemskapet kan bli en 
viktig sträcka för att transportera mat, material med mera.  
 

§ 8 

Övriga frågor 

• En fråga ställdes om när föreningsbidragen kommer betalas ut. Lasse 
Johansson hänvisade till it-angreppet och att utbetalningar kommer 
påbörjas så snart systemen är i gång igen.  
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• Återigen uppmanades kultur- och fritidsförvaltningen att prioritera 
arbetet med lokalfrågan. RPG tipsade om att de använder kyrkornas 
lokaler som ofta står tomma, och erbjöd andra föreningar att ta kontakt 
om behov av lokal finns.  
 

• En synpunkt lämnades om att det finns få hjärtstartare utomhus i 
Lindsdal, de flesta är uppsatta inomhus och går inte att nå när 
byggnaden är låst. Kommunen tittar på möjligheten att ge 
fastighetsägare stöd för att sätta upp hjärtstartare på fasaden, under 
förutsättning att de fungerar i ett utomhusklimat.  
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